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PROTOKÓŁ  Nr XL/2010 
XL sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 24 lutego 2010 roku. 

 
Sesja odbyła się w świetlicy Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie. 
Sesję rozpoczęto o godzinie 14 oo – zakończono o godzinie 15 45 
 
XL sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 
Rady Gminy. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XL sesji. Na stan ustawowy  
15 radnych w sesji uczestniczyło 13 radnych. 

 
Nieobecny: radny Tomasz Chojnacki 
                   radny Ryszard Patzwald 
      
               
W sesji ponadto uczestniczyli: 

1. Pan Józef Gutowski                    - Wójt Gminy 
2. Pan Sławomir Słupczyński         - Zastępca Wójta Gminy 
3. Pani Małgorzata Kubic               - Sekretarz Gminy 
4. Pani  Małgorzata Zdunek            - Skarbnik Gminy 
5. Pani Dorota Czerkies                  - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 
6. Pani Krystyna Łapacz                 –Dyrektor Szkoły Podstawowej w Straszewie 
7. Pani Justyna Pytlarczyk              - p.o. Dyrektora  GBP w Ryjewie 
8. Pan Roman Król                         - Kierownik ZB Pomezania  
9. Pan Roman Zbróg                       - Dyrektor GOK 
10. Pan Adam Mączyński               - Kierownik GOPS w Ryjewie 
11. Pan Jerzy Gajos                         - Pracownik Urzędu Gminy w Ryjewie 
12. Pan Adam Czołba                      -Radca prawny 
13. Pan Adam Garba                       - Przedstawiciel Posterunku Policji w Ryjewie 
 
 

Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z propozycja usunięcia z porządku obrad pkt. 8             
„Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Centrum 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii oraz pomocy rodzinom 
dysfunkcyjnym o nazwie „Przyjazny kąt” w Ryjewie”, co związane jest  z brakiem akceptacji 
projektu uchwały przez Komisję ds. Budżetu (…) oraz Komisję ds. Edukacji (…).   
Przewodniczący Rady wyjaśnił, iż posiedzenia tych komisji odbyły się po posiedzeniu 
Komisji ds. Rolnictwa (…) i podczas wnikliwej analizy stwierdzono, iż w tym momencie 
utworzenie kolejnej jednostki budżetowej w Gminie jest nierealne z wielu przyczyn. 
Przewodniczący zapytał czy radni maja uwagi do zaproponowanej zmiany. 
Radni nie wnieśli żadnych uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
wniosek o usunięcie pkt. 8 z porządku obrad. 
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W głosowaniu jednogłośnie Rada Gminy  dokonała zmiany w porządku obrad sesji poprzez 
usunięcie pkt. 8 w brzmieniu „Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej 
pod nazwą Centrum Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii 
oraz pomocy rodzinom dysfunkcyjnym o nazwie „Przyjazny kąt” w Ryjewie”. 
Następnie przystąpiono do głosowania nad porządkiem obrad wraz z przyjętą poprawką. W 
wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła porządek obrad w 
brzmieniu:  
   
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 
2. Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja o realizacji Programu Rozwiązywania Uzależnień dla Gminy Ryjewo za 2009 

rok. 
5. Informacja o działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie wraz z filią w Trzcianie 

oraz Gminnej Biblioteki w Ryjewie w 2009 roku oraz plany i zamierzenia na rok 2010. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Ryjewie. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia organu gminnej jednostki organizacyjnej- 

Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie do załatwiania 
indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej w sprawach przyznawania i 
wypłacania świadczeń z funduszu alimentacyjnego oraz podejmowania działań wobec 
dłużników alimentacyjnych.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zestawienia danych dotyczących czynszów najmu lokali 
mieszkalnych nienależących do publicznego zasobu mieszkaniowego, położonych na 
obszarze gminy Ryjewo. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie (w drodze kolejnych 
umów dzierżawy) nieruchomości niezabudowanych stanowiących mienie komunalne na 
okres 3 lat. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia (w drodze darowizny) do zasobu 
mienia komunalnego Gminy Ryjewo nieruchomości położonych w miejscowości 
Trzciano, gm. Ryjewo stanowiących własność Skarbu Państwa.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia przez Radę Gminy Ryjewo zgody na lotnicze 
wykorzystanie terenu (lądowisko śmigłowców ratunkowych używane w nocy) 
położonego w miejscowości Ryjewo (działka 403/1).  

12. Podjęcie  uchwały w sprawie  wzniesienia pomnika Chrystusa Króla w Ryjewie ( na 
działce oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 166 przy ul. Grunwaldzkiej).  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/262/09 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 29 grudnia 2009 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2010. 

14. Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie między sesjami. 
15. Interpelacje i zapytania radnych. 
16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
17. Wolne wnioski i informacje. 
18. Zakończenie obrad. 
 
Ad. 3   Przyjęcie protokołu z XXXIX  sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, iż protokół z XXXIX sesji 
Rady Gminy z dnia 29 grudnia 2009 roku wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w 
Ryjewie. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu. Wobec faktu, iż nie było 
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żadnych uwag, przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy przyjęła jednogłośnie protokół  Nr 
XXXIX z sesji Rady Gminy z dnia 29 grudnia 2009 roku. 
 
Ad. 4  Informacja o realizacji Programu Rozwiązywania Uzależnień dla Gminy Ryjewo 
za 2009 rok. 
 
Informację przedstawił Pan Jerzy Gajos –pracownik Urzędu Gminy. Informacja stanowi 
załącznik Nr 4 do protokołu.  
Radny Jerzy Paradowski wystąpił z pytaniem czy osoby uzależnione na terapię odwykową do 
szpitala mogą zgłaszać się samemu czy muszą posiadać skierowanie od Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych? 
Pan Jerzy Gajos odpowiedział, iż osoby chcące dobrowolnie poddać się terapii odwykowej 
mogą zgłosić się do lekarza rodzinnego, który wystawi odpowiednie skierowanie do szpitala. 
Natomiast, jeśli chodzi o osoby, które nie chcą dobrowolnie poddać się leczeniu a ich rodziny 
zgłaszają występowanie takich problemów Komisji, wtedy Komisja kieruje taką osobę na 
badania, które stwierdzają występowanie bądź nie uzależnienia. W momencie, gdy badania 
wykażą, iż dana osoba jest uzależniona wtedy Komisja występuje z wnioskiem do sądu o 
przymusowe skierowanie takiej osoby na terapie odwykową.  
Radna Barbara Wolak wystąpiła z pytaniem, jaka jest liczba osób korzystających z obozów i 
wyjazdów organizowanych ze środków przeznaczonych na profilaktykę i dokąd są te wyjazdy 
organizowane? 
Pan Jerzy Gajos odpowiedział, iż co roku organizowane są wyjazdy dla dzieci z rodzin 
dotkniętych problemem nadużywania alkoholu i jest to liczba 15 dzieci, które wyjeżdżają na 
kolonie do miejscowości Siemiany. Dodatkowo współfinansowane są z tych środków obozy 
dla młodych strażaków z Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy. Oprócz tego  
organizowane są również wyjazdy jednodniowe na spektakle teatralne dotyczące danej 
problematyki.  
Pan Kazimierz Zima - Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z prośba o podjęcie w 
stosownym gronie tematyki projektu Przyjazny Kąt  i rozważenie możliwości włączenia się w 
pracę Komisji osobom, które bardzo chętnie by zajęły się tym tematem. 
Pan Jerzy Gajos odpowiedział, iż zostały podjęte już stosowne kroki i od 1 marca Komisja 
będzie działała już w zmienionym składzie i projekt Przyjazny Kąt będzie realizowany w 
ramach prac Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
 
Ad. 5 Informacja o działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie wraz z fili ą w 
Trzcianie oraz Gminnej Biblioteki w Ryjewie w 2009 roku oraz plany i zamierzenia na 
rok 2010. 
 
Informacja na temat działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Ryjewie przedstawiła Pani 
Justyna Kubic p.o.  Dyrektora GBP. Informacja ta stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 
 
Informacja na temat działania biblioteki Szkoły Podstawowej w Straszewie przedstawiła Pani 
Krystyna Łapacz. Informacja ta stanowi załącznik Nr 6 do protokołu.  
Pani Łapacz korzystając z okazji wystąpiła z prośba do Rady Gminy o wyrażenie zgody na 
zakup za cześć pieniędzy przekazanych z budżetu gminy na zakup książek, komputera do 
biblioteki, który byłby pomocny przy tworzeniu komputerowego zbioru książek. Jednocześnie 
Pani Łapacz podziękowała za pieniądze, które do tej pory otrzymała dla biblioteki.  
Przewodniczący Rady Gminy zapewnił, iż  jeżeli  chodzi nie o zwiększenie a podział środków 
to przekazuje tę sprawę do rozpatrzenia  Wójtowi Gminy.  
Pan Józef Gutowski –Wójt Gminy wyraził zgodę na zakup komputera za cześć środków.  
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Informację na temat działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie wraz z filia w 
Trzcianie przedstawił Pan Roman Zbróg –Kierownik GOK. Informacja ta stanowi załącznik 
Nr 7 do protokołu.  
Pan Roman Zbróg na wstępie poinformował, iż zakończyły się już wszelkie remonty w 
budynkach Ośrodka Kultury zarówno w Ryjewie jak i w Trzcianie i korzystając z okazji 
serdecznie zaprasza wszystkich chętnych do odwiedzenia tych obiektów w szczególności sali 
w Trzcianie, która w porównaniu z tym, co było do tej pory teraz  prezentuje się okazale.   
Przewodniczący Rady zapowiedział, iż planuje jedną z przyszłych sesji odbyć właśnie w sali 
Ośrodka Kultury w Trzcianie i chciałby bardzo, choć może jest to nie realne, by do końca 
kadencji odbyć jedno z posiedzeń w sali, która ma powstać w Rudnikach.  
Pan Roman Zbróg poinformował, iż na 2009 rok zaplanowano przychód w kwocie 10.000,00 
zł a uzyskano 20.722,80 zł, z czego 19.072,80 zł, z GOK w Ryjewie i 1.650,00 zł z filii w 
Trzcianie. W zawiązku z wykonanymi remontami postanowiono podnieść ceny usług 
świadczonych przez GOK tj. cen za wynajem sali oraz krzeseł i stołów. Jeżeli zaś chodzi o 
działalność kulturalną to w tym roku odbyło się już kilkanaście imprez. Gminny Ośrodek 
Kultury przeprowadził uliczna zbiórkę podczas Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, 
turniej tenisa stołowego. Zorganizowano również bal charytatywny i ze zebranych pieniędzy 
część przeznaczono na zakup środków dydaktycznych w Zespole Szkół w Ryjewie i w Szkole 
Podstawowej w Straszewie a część  przeznaczono na ufundowanie dzieciom wyróżniającym 
się najlepszą frekwencja oraz najwyższą średnią ocen, wyjazd do kina do Elbląga. Z wyjazdu 
skorzystało 106 dzieci. Zorganizowane zostały bale karnawałowe a w czasie ferii zimowych, 
które rozpoczęły się 15 lutego zorganizowano dwa kuligi, przedstawienie dla dzieci jak 
również warsztaty malarskie z Panem Paszkiewiczem oraz spotkania z rzeźbiarzem Panem 
Maciejem Król. Od kwietnia planowane są warsztaty fotograficzne, w m-cu maju pikniki 
majowe, w czerwcu powitanie lata jak również Dni Ryjewa. Od czerwca do sierpnia spływy 
kajakowe na rzece Wda. Oprócz tego w sezonie letnim imprezy plenerowe. W październiku w 
planach zorganizowanie jest Dni Ziemniaka oraz wystawy fotograficznej „Ryjewo w 
obiektywie”. W  grudniu Mikołaj dla najmłodszych oraz zabawa sylwestrowa.   
 
Ad.6 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Ryjewie.  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Adam Mączyński- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Ryjewie.  Pan Mączyński wyjaśnił, iż zmiana statutu związana jest ze 
zmianami, jakie związane są z nowelizacja ustawy o pomocy społecznej. Jedna ze zmian 
dotyczy zasiłków stałych, które nie są już zadaniem zleconym tylko zadaniem własnym 
gminy, póki co nadal  zasiłki te finansowane są z budżetu państwa. Kolejnymi zmianami, 
jakie doszły są dodatkowe zadania związane z rozliczaniem dłużników alimentacyjnych.  
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych.  
W głosowaniu jednogłośnie ( za –13, przeciw-0, wstrzymało się –0) Rada Gminy przyjęła 
Uchwałę Nr XL/274/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 24 lutego 2010 r. w sprawie uchwalenia 
statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie. Uchwała stanowi załącznik Nr 8 
do protokołu. 
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Ad.7 Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia organu gminnej jednostki 
organizacyjnej- Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie do 
załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej w sprawach 
przyznawania i wypłacania świadczeń z funduszu alimentacyjnego oraz podejmowania 
działań wobec dłużników alimentacyjnych.  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Adam Mączyński-Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Ryjewie. Pan Mączyński wyjaśnił, iż uchwała taka została już podjęta w 2008 
roku, lecz ze względu na zmianę przepisów i konieczność opublikowanie tej uchwały w 
Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego wymagane jest podęcie tej uchwały 
ponownie.  
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych.  
W głosowaniu jednogłośnie  ( za –13, przeciw-0, wstrzymało się –0) Rada Gminy przyjęła 
Uchwałę Nr XL/275/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 24 lutego 2010 r. w sprawie 
upoważnienia organu gminnej jednostki organizacyjnej- Kierownika Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Ryjewie do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 
publicznej w sprawach przyznawania i wypłacania świadczeń z funduszu alimentacyjnego 
oraz podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych. Uchwała stanowi załącznik 
Nr 9 do protokołu. 
 
Ad.8 Podjęcie uchwały w sprawie zestawienia danych dotyczących czynszów najmu 
lokali mieszkalnych nienależących do publicznego zasobu mieszkaniowego, położonych 
na obszarze gminy Ryjewo.  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski -Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy 
wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych.  
W głosowaniu jednogłośnie  ( za –13, przeciw-0, wstrzymało się –0) Rada Gminy przyjęła 
Uchwałę Nr XL/276/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 24 lutego 2010 r. w sprawie zestawienia 
danych dotyczących czynszów najmu lokali mieszkalnych nie należących do publicznego 
zasobu mieszkaniowego, położonych na obszarze gminy Ryjewo. Uchwala stanowi załącznik 
Nr 10 do protokołu. 
 
Ad.9 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie (w drodze 
kolejnych umów dzierżawy) nieruchomości niezabudowanych stanowiących mienie 
komunalne na okres 3 lat. 
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski - Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy 
wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych.  
W głosowaniu jednogłośnie  ( za –13, przeciw-0, wstrzymało się –0) Rada Gminy przyjęła 
Uchwałę Nr XL/277/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 24 lutego 2010 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na wydzierżawienie (w drodze kolejnych umów dzierżawy) nieruchomości 
niezabudowanych stanowiących mienie komunalne na okres 3 lat. Uchwała stanowi załącznik 
Nr 11 do protokołu.  
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 Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia (w drodze darowizny) do 
zasobu mienia komunalnego Gminy Ryjewo nieruchomości położonych w miejscowości 
Trzciano, gm. Ryjewo stanowiących własność Skarbu Państwa.  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski - Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy 
wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych.  
W głosowaniu jednogłośnie  ( za –13, przeciw-0, wstrzymało się –0) Rada Gminy przyjęła 
Uchwałę Nr XL/278/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 24 lutego 2010 r. w sprawie 
nieodpłatnego nabycia (w drodze darowizny) do zasobu mienia komunalnego Gminy Ryjewo 
nieruchomości położonych w miejscowości Trzciano, gm. Ryjewo stanowiących własność 
Skarbu Państwa. Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do protokołu.  
 
Ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia przez Radę Gminy Ryjewo zgody na 
lotnicze wykorzystanie terenu (lądowisko śmigłowców ratunkowych używane w nocy) 
położonego w miejscowości Ryjewo (działka 403/1).  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski - Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy 
wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych.  
W głosowaniu jednogłośnie  ( za –13, przeciw-0, wstrzymało się –0) Rada Gminy przyjęła 
Uchwałę Nr XL/279/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 24 lutego 2010 r. w sprawie wyrażenia 
przez Radę Gminy Ryjewo zgody na lotnicze wykorzystanie terenu (lądowisko śmigłowców 
ratunkowych używane w nocy) położonego w miejscowości Ryjewo (działka 403/1). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do protokołu.  
 
Ad.12 Podjęcie  uchwały w sprawie  wzniesienia pomnika Chrystusa Króla w Ryjewie ( 
na działce oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 166 przy ul. Grunwaldzkiej).  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski - Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy 
wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania.  
Radny Jerzy Paradowski poinformował, iż konsultował się w tej sprawie ze swoimi 
wyborcami i mieszkańcy Trzciana nie widzą potrzeby budowania tego pomnika. Zauważyli 
również, iż posiadają już pomnik, którym trzeba się opiekować. W  związku z tym radny 
Jerzy Paradowski oznajmiał, iż będzie musiał ustosunkować się w głosowaniu nad uchwałą 
do opinii wyborców.  
Wobec braku innych uwag przystąpiono do głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych.  
W głosowaniu jednogłośnie  ( za –11, przeciw-1, wstrzymało się –1) Rada Gminy przyjęła 
Uchwałę Nr XL/280/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 24 lutego 2010 r. w sprawie  wzniesienia 
pomnika Chrystusa Króla w Ryjewie ( na działce oznaczonej w ewidencji gruntów jako 
działka nr 166 przy ul. Grunwaldzkiej). Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do protokołu.  
 
Ad. 13 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/262/09 Rady Gminy 
Ryjewo z dnia 29 grudnia 2009 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2010. 
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski - Wójt Gminy.  
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Wyjaśnień udzieliła Pani Małgorzata Zdunek - Skarbnik Gminy objaśniając, iż w 
przedstawionym podczas posiedzeń komisji projekcie uchwały nie były uwzględnione stany 
po zmianach gdyż nastąpiło jeszcze kilka przesunięć Zarządzeniem Wójta Gminy. W 
załączniku Nr 2  ujęto modernizację boiska sportowego w Straszewie jako miejsce spotkań 
społeczności wiejskiej i wykonanie sceny i ławek dla potrzeb społeczności wiejskiej wsi 
Trzciano w celu poprawy jakości odbioru imprez kulturalnych. W projekcie uchwały jest 
również dodany pkt. 5 zmiana oznaczenia paragrafów w związku z likwidacja funduszu 
ochrony środowiska i gospodarki wodnej.   
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał skąd się wzięła różnica w posumowaniu stanów w 
załączniku Nr 1 skoro zmniejszenia i zwiększenia wynoszą tyle samo a w porównaniu do 
uchwały budżetowej stan końcowy jest większy o 68 tyś zł. 
 Pani Skarbnik odpowiedział, iż kwota 68 tyś. zł została przyjęta Zarządzeniem Wójta i są to 
środki, które otrzymaliśmy na opiekę społeczną z dotacji celowej i środki te przekazane są 
Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej.  
 Przewodniczący Rady zauważył również, iż w przedstawionym projekcie uchwały występuje 
nieścisłość w postaci najprawdopodobniej błędu w podliczeniu w załączniku Nr 2 Wydatki 
majątkowe gdyż w podsumowaniu widnieje suma 2.795.030,59 a z danych wynika, iż suma 
powinna wynosić 2.798.030,59. Proszę to sprawdzić. 
Radny Jerzy Paradowski wystąpił z pytaniem jak będzie wyglądało finansowanie 
wspomnianej inwestycji w Trzcianie, bo to ma być wykonane z projektu Leader? 
Odpowiedzi udzielił Pan Sławomir Słupczyński –Z-ca Wójta, wyjaśniając iż jak we 
wszystkich innych projektach unijnych tak i w tym najpierw mu musimy wyłożyć środki a 
następnie zwrócić się o ich zwrot. Środki na ten cel są przyjęte w budżecie w funduszu 
sołeckim. My musimy w budżecie mieć zagwarantowane środki na pokrycie tych inwestycji 
gdyż może nastąpić sytuacja w przypadku której wykonanie inwestycji zostanie uznane jako 
niezgodne z umową i zostanie nam odmówione zwrócenie wyłożonych przez nas środków.  
Przewodniczący Rady zarządził 5 minutowa przerwę. 
Po przerwie Pani Małgorzat Zdunek- Skarbnik Gminy wyjaśniła, iż rzeczywiście w 
załączniku Nr 2 Wydatki majątkowe wystąpił błąd podliczeniowy i w podsumowaniu 
powinna znaleźć się kwota 2.798.030,59 zł. 
Radna Barbara Wolak wystąpiła z pytaniem na jaki cel zostały przeznaczone otrzymane z 
dotacji celowej środki w wysokości 68 tyś zł.? 
Odpowiedzi udzieliła Pani Małgorzata Zdunek wyjaśniając iż środki te przekazano na 
dożywianie dzieci.  
Przewodniczący Rady poprosił o wytłumaczenie szersze tej sprawy Pana Adama 
Mączyńskiego. 
Pan Mączyński wyjaśnił iż w związku z zakończeniem wieloletniego programu dożywiania 
dzieci 31 grudnia 2009 roku nie można było przyjąć do budżetu tych środków, teraz program 
rusza na nowo i będzie realizowany do 2013 roku. Zostały nam przyznane środki z Urzędu 
Wojewódzkiego na razie w kwocie 68.000,00 zł i jak poprzednio te środki będą wykorzystane 
na dożywianie dzieci.  
 
Wobec braku kolejnych uwag przystąpiono do głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 
 
 W głosowaniu jednogłośnie (za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
UCHWAŁĘ  Nr XL/281/10 z dnia 24 lutego  2010 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr 
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XXXIX/262/09 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 grudnia 2009 roku w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy na rok 2010. Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do protokołu. 
 
Ad.14 Informacja Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej stanowi załącznik Nr 16 
do protokołu.  
 
Radni nie zgłosili żadnych pytań. 
 
Ad.15 Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radna Barbara Wolak: 

- Proszę o rozwinięcie tematu biodegradacji nieczystości płynnych oraz wprowadzenia 
ISO w Urzędzie Gminy; 

- Dziękuje za usunięcie wody i udrożnienie studzienki na ulicy Grunwaldzkiej w tym 
miejscu jest również druga studzienka, która wymaga udrożnienia; 

- Na ulicy Nowej zauważyłam pęknięcie o szerokości 1-1, 5 cm przy wlocie do 
studzienki burzowej proszę na to zwrócić uwagę; 

- Co z segregacją śmieci, przy śmietnikach ulicznych coraz częściej znajdują się śmieci 
z gospodarstw domowych, była mowa o segregacji śmieci. Na początku ulicy 
Grunwaldzkiej nie ma pojemników na śmieci segregowane, brak pojemników na 
makulaturę a w szczególności na gazety kolorowe? 

- Czy występują jakieś zagrożenia powodziowe na naszym terenie związane ze srogą 
zimą? 

Radny Jerzy Paradowski: 
- Na drodze do jeziora w Trzciane jest pęknięcie należałoby się tym zając gdyż w 

momencie, gdy woda zrobi sobie w tym miejscu ujście może dojść do większego 
pęknięcia. W związku z tym, iż jest to droga powiatowa proszę zgłosić monit do 
powiatu w tej sprawie. 

- Czy w trakcie remontu drogi biegnącej przez Trzciano nastąpią jakieś utrudnienia w 
korzystaniu z tej drogi czy wykonawca będzie powiadamiał o wystąpieniu 
ewentualnych objazdów? 

- Zakończył się remont sali GOK w Trzcianie i nikt nie wie, jakie są poniesione koszta 
na remont, czy jest jakaś kwota zabezpieczona w umowie na pokrycie kosztu 
poprawek, które należy wykonać i czy ktoś mógłby przedstawić konkretnie, za jaką 
kwotę zakupiono sprzęt nagłaśniający i wyposażenie sali? 

 
Ad.16  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
Pan Józef Gutowski –Wójt Gminy odpowiedział: 
Radnej Barbarze Wolak: 
- Jeśli chodzi o biodegradacje to sprawa ta dotyczy unieszkodliwiania  nieczystości płynnych 
z oczyszczalni ścieków z komór odsączających. Poprzez dodanie odpowiednich związków 
chemicznych unieszkodliwiających metale ciężkie jest możliwość wykorzystania tych 
nieczystości na np. nawożenie trawników.  
- Jeśli chodzi o tą studzienkę jest to studzienka tylko chłonna a sprawą ul. Nowej zajmiemy 
się.  
-Jeśli chodzi o problem z roztopami śniegów to jest przyjęty program  antykryzysowy Pan 
Gajos sprawdza codziennie najważniejsze punkty,  póki co zagrożenia nie ma gdyż śnieg 
topnieje stopniowo. 



Strona 9 z 9 
 

-Odpowiedzi na temat wprowadzenia ISO udzielił Pan Sławomir Słupczyński informując iż 
dnia 22 lutego wraz z Panią Dorotą Cipkowską odbył spotkanie w MSWiA, które finansuje 
ten projekt. Masz wniosek został przyjęty jako jeden z 12. Odbyły się rozmowy z ekspertami, 
którzy przedstawili swoje uwagi do projektu i wspólnie ustaliliśmy stanowisko z którego 
wynika iż na pieniądze będzie trzeba poczekać 2 miesięcy. Po otrzymaniu środków ruszy 
procedura wprowadzania ISO oraz elektronicznego obiegu dokumentów a także kilku szkoleń 
dla pracowników Urzędu. 
- Odpowiedzi na temat odpadów segregowanych udzielił Pan Roman Król –Kierownik 
Zakładu Budżetowego „Pomezania” informując iż nie ma problemów ze zbieraniem 
plastików natomiast jest problem z odpadami papierowymi. Zdarza się tak że wrzucane są 
całe kartony niezgniecione do kontenerów na papier i tym samym zapychają cały kontener co 
uniemożliwia doładowanie tego kontenera do pełna.  
Pan Józef Gutowski odpowiedział radnemu Jerzemu Paradowskiemu: 
-Sprawę  drogi zgłosimy do powiatu. 
- Nie będą tworzone objazdy w czasie remontu drogi w Trzcianie. Wykonawca ma 
dopilnować by ruch odbywał się wahadłowo. Droga ta ma być wykonana do m-ca lipca. 
-Można na stronie internetowej znaleźć dokładna specyfikacje dotycząca przetargu.  
Pan Roman Zbróg dodał iż koszt całego nagłośnienia wyniósł ok. 87 tyś zł z czego 1/3 została 
wydana na sprzęt nagłaśniający do Trzciana. Zakupiono również stoliki w ilości 20 sztuk oraz 
120 krzeseł.  

 
Ad.17 Wolne wnioski i informacje 
 
Przewodniczący Rady Gminy przypomniał radnym o obowiązku złożenia do dnia 30 kwietnia 
oświadczeń majątkowych jak również odczytał list otrzymany od Burmistrza Miasta i Gminy 
Sztum z prośba o szczególne uczczenie uroczystości 90 lecia Plebiscytu na Poiwślu i podjęcie 
stosownej uchwały upamiętniającej rocznicowe wydarzenia. Przewodniczący Rady wystąpił z 
propozycja, iż osobiście zajmie się sprawą i skonsultuje z władzami ościennych powiatów, w 
jaki sposób maja zamiar uczcić tegoroczne uroczystości i przekaże szczegółowe informacje 
na posiedzeniach komisji w m-cu marcu.  
 
Ad.18  Zakończenie obrad. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady XL sesji Rady 
Gminy Ryjewo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 


